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PROTOKÓŁ  Nr XXI/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 22 października 2020 roku  

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych. 

 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10
00

 i  trwały do godz. 11
55  

W sesji udział wzięli: 

- Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

- Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

- Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

- Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

- Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek 

Łobocki, który przywitał wszystkich uczestniczących w obradach.  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 03.09.2020 roku.   

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 roku.   

5. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2020-2035; 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 

3) w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej oraz zaliczenia tej 

drogi do kategorii dróg gminnych;  

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice; 

5) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie skargi 

Prokuratura Rejonowego w Szczecinku wraz z odpowiedzią na skargę; 
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6) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/132/16 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

23 marca 2016 roku w sprawie utworzeniu na terenie miasta Bobolice Strefy Aktywności 

Gospodarczej. 

6. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach zapytań i interpelacji  

radnych.   

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Radni nie mieli uwag do porządku obrad.  

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach  

z dnia 3 września 2020 roku.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki stwierdził, że protokół             

z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 3 września 2020 roku był wyłożony  do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, i na stronie BIP Urzędu 

Miejskiego. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych jednogłośnie 

14 głosami „za”, 

 

(przy przyjęciu protokołu nieobecny radny Rafał Kaczmarek) 

 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

 (OSTATNIA SESJA ODBYŁA SIĘ 3 września br.) 

 

1. Finał sprzedaży działek w strefie – to jest sukces wieloletnich naszych działań. 

16 września 2020 r. podpisałam akty notarialne sprzedaży WSZYSTKICH DZIAŁEK (3) 

wydzielonych i uzbrojonych w ramach Strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Koszalińsko – Kołobrzesko - Białogardzkiego Obszaru Funkcjonalnego oraz sfinansowanych przy 

udziale znacznych środków unijnych. 
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Podpisanie aktów notarialnych poprzedziło spotkanie przedstawicieli świata biznesu  

i samorządu (zarówno lokalnego, jak i powiatowego). Spotkanie poświęcone było prezentacji 

nowych inwestorów niedawno uzbrojonej strefie inwestycyjnej. Inwestorzy, którzy zakupili 

wszystkie 3 działki w strefie, to:  

"Eco Light Led" Dominik Ściepko ze Słupka oraz  

"Perfecta" Robert Gąsiorek z m. Komorniki.  

Obaj Panowie wraz ze swoim współpracownikami w towarzystwie przedstawicieli 

międzynarodowej Fundacji "Polonia Gospodarcza Świata" w osobach: Zbigniewa Ludgera 

Olszewskiego - Prezesa oraz Marii Olsson - Przewodniczącej Rady Fundacji, a także Huberta 

Gorczycy, reprezentującego norweski biznes klub Polsk Senter SA, a jednocześnie Internetową 

Telewizję Polonijną, przedstawili innowacyjny na skalę światową system urządzeń 

dezynfekujących promieniami UV. Ten innowacyjny system ma za zadanie walkę  

z wszechobecnym dziś wirusem SARS-CoV-2. Urządzenia te zamierzają produkować m.in. na 

bazie trzech działek o powierzchni 3,5 ha w bobolickiej strefie. W tym niezwykle ważnym dla 

naszej gminy spotkaniu uczestniczyli: Starosta Koszaliński - Marian Hermanowicz, Wicestarosta - 

Tomasz Tesmer, Przewodniczący Rady Miejskiej w Bobolicach - Franciszek Łobocki, 

Wiceprzewodniczący Rady - Zdzisław Kurta, Radny Zbigniew Oleksiak, Dyrektor Wydziału 

Rozwoju i Współpracy Terytorialnej Urzędu Miejskiego w Koszalinie - Urszula Miller – 

Grzybowska, Kierownik ds. obsługi i monitoringu inwestycji Pomorskiej Agencji Rozwoju 

Regionalnego S.A. z siedzibą w Słupsku, zarządzającej Słupską Specjalną Strefą Ekonomiczną - 

Małgorzata Literska wraz ze Specjalistą ds. inwestycji - Aleksandrą Nadacz – Czyż. 

Należy zaznaczyć, że bez pozyskania przez Gminę Bobolice środków unijnych -  

z Regionalnego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach RPO WZ 2014-2020   

na uzbrojenie strefy (działanie 1.12) oraz budowę drogi do strefy (działanie 5.3)   

w wysokości blisko 4 mln zł, dzisiejsze wydarzenie nie miałoby miejsca. Sukcesywne działanie 

pracowników urzędu zakończyło się tak wielkim sukcesem.  Jesteśmy niezwykle zadowoleni  

i dumni z tego powodu oraz życzę wszelkiej pomyślności naszym nowym inwestorom w realizacji 

swoich innowacyjnych zamierzeń. 

Sprzedaż działek w strefie – ceny wywoławcze: 

- działka nr 6/22 pow. 0,9729 ha – 141.500,00 zł, 

- działka nr 6/23 pow. 0,9729 ha – 141.500,00 zł, 

- działka nr 6/24 pow. 1,5753 ha – 205.500,00 zł. 
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Łącznie 488.500 zł netto. 

 

2. Usuwanie odpadów z folii rolniczych i innych odpadów pochodzących  

z działalności rolniczej. 

Zakończyliśmy realizację zadania w ramach programu Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej pod nazwą „Usuwanie odpadów z folii rolniczych i innych 

odpadów pochodzących z działalności rolniczej”. W ramach projektu rolnicy z terenu naszej 

gminy oddali 35,16 ton odpadów pochodzących z działalności rolniczej. Odbioru dokonała firma 

Bryko-Land z Połczyna Zdroju.  Zaplanowano do odbioru 42,60 ton. Wysokość dofinansowania 

projektu planowo miał wynieść 21.300,00 zł, ostatecznie zadanie zamknęło się kwotą 17.579,82 

zł. 100 procent tej kwoty została sfinansowana ze środków NFOŚiGW.  

 

3. Obchody 680 – lecia miasta Bobolice – 18.09.2020 r. 

Jubileusz 680 - lecia nadania Bobolicom praw miejskich odbył się 18 września br.  

na Rynku Miejskim - tego dnia w samo południe posadzono na rynku 3-go kasztanowca  

o nazwie ,,Drzewo Przyjaźni", które jest prezentem od partnerskiego miasta Demmina  

z okazji jubileuszu oraz 25 - lecia współpracy miast partnerskich Bobolice, Demmin. Obok 

kasztanowca stanęła pamiątkowa tabliczka upamiętniająca to wydarzenie. Niestety  

ze względu na pandemię delegacja z Niemiec nie wzięła udziału w uroczystości. Tego dnia od 

rana na rynku Nadleśnictwo Bobolice w ramach akcji #sadziMY przekazywali mieszkańcom 

gminy oraz zaproszonym gościom sadzonki drzew. O oprawę muzyczną uroczystości zadbała 

Bobolicka ,,Kapela Ludowa”, która przygotowała specjalnie na tę uroczystość utwory  

o Bobolicach. Dzieci i młodzież ze Szkoły Podstawowej im.  Henryka Sienkiewicza w Bobolicach  

pod kierunkiem nauczyciela Pani Anny Malazdry zaprezentowały wierszem pisaną historię 

Bobolic autorstwa Pana Janusza Koczkodaja – wieloletniego mieszkańca miasta Bobolice.  

Kolejnym ważnym elementem programu było wręczenie przez Członka Zarządu Województwa 

Zachodniopomorskiego Stanisława Wziątka Honorowych Odznaczeń Gryfa 

Zachodniopomorskiego za zasługi na rzecz rozwoju Pomorza Zachodniego. Złotą Odznakę Gryfa 

przyznano: Stowarzyszeniu Wspierania Inicjatyw Społecznych z okazji 15 -  lecia działalności, 

Jolancie Stępień – kierownikowi Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach 

z okazji jubileuszu 30 – lecia działalności w sferze pomocy społecznej na terenie Gminy Bobolice, 

Srebrną Odznakę otrzymało Koło Liga Obrony Kraju z okazji jubileuszu 70 – lecia powstania 

LOK oraz Anna Malazdra Sekretarz Towarzystwa Ekologiczno – Kulturalnego w Bobolicach za 

działalność na rzecz społeczności lokalnej gminy.  Na zakończenie uroczystości przedstawiciele 
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Towarzystwa Ekologiczno – Kulturalnego w Bobolicach przekazali obecnym  przygotowane 

specjalnie na tą uroczystość ,,Ilustrowane Kalendarium Bobolic”, które zawiera najważniejsze 

wydarzenia z historii Bobolic. Na podsuwanie uroczystości w Muzeum Regionalnym  

w Bobolicach zaprosiło zgromadzonych na przygotowane w muzeum dwie wystawy z okazji tego 

niezwykłego jubileuszu. Pierwsza wystawa fotograficzna pod nazwą ,,Dawno temu nad 

Chocielą..." autorstwa miejscowego fotografa artysty - Zasłużonego Gminy Bobolice Pana 

Witolda Rączki, który od wielu lat towarzyszy wydarzeniom kulturalnym miasta. Druga wystawa 

nosi nazwę: „Nasza Mała Ojczyna – Bobolice, pokaż, że kochasz!”  

4. Zagospodarowanie, rewitalizacja parku „Na Skarpie” w m. Bobolice. 

a) W dniu 31 sierpnia 2020 r. odbyły się konsultacje społeczne na temat zagospodarowania, 

rewitalizacji parku na skarpie. 

b) Ustalone, że wszystkie zalecenia konserwatora zabytków zostaną bez sprzeczni wykonane, 

tj. odnowienie alejek (bez zmiany nawierzchni), dostawienie ławeczek i koszy  

na śmieci takich samych jak obecnie się tam znajduję, uczczenia pamięci cmentarza poprzez 

tablicę upamiętniającą i obelisk, remont schodów do parku. 

c) Ponadto zdecydowano, że park zostanie „podzielony” na strefy: rekreacji, edukacyjną, 

sportową (stoliki z grami planszowymi). 

d) Pod koniec obecnego roku lub na początku przyszłego zostanie zorganizowane kolejne 

spotkanie mające na celu obranie ostatecznej wizji zagospodarowania tego terenu.   

 

5. Bobolice bez smogu - Działanie 2.14. i 2.15. 

 

2.14: 

- wypłacono zaliczki wszystkim grantobiorcom, którzy się o nie ubiegali (23 umowy  

x 3.750,00 zł); 

- do dnia dzisiejszego  14 grantobiorców złożyło rozliczenia, w tym 11 rozliczeń zostało 

zatwierdzonych - grantobiorcy otrzymali całą kwotę grantu, natomiast 3 rozliczenia  

są w trakcie oceny / przed kontrolą, 

- jeden grantobiorca wystąpił z wnioskiem o rozwiązanie umowy. 

2.15: 

- wypłacono zaliczki wszystkim 16 grantobiorcom, w zależności od zakwalifikowania ich zakresu 

do termomodernizacji pełnej lub częściowej, czyli po 25.000,00 zł lub po 12.500,00 zł, 
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- do dnia dzisiejszego jeden z grantobiorców termomodernizacji częściowej złożył rozliczenie, 

jego wniosek jest w trakcie oceny / przed kontrolą. 

 

6. Spis rolny 2020. 

Do 30 listopada 2020 roku trwa Powszechny Spis Rolny. Spis rolny w formie SAMOSPISU jest 

obowiązkowy. Jeżeli z powodu braku możliwości technicznych lub trudności  

z samodzielnym przeprowadzeniem samospisu nie został on przeprowadzony przez właściciela 

gospodarstwa rolnego, może on skorzystać z udostępnionego w Urzędzie Miejskim stanowiska do 

spisu, a członkowie Gminnego Biura Spisowego udzielą  

mu pomocy. Właściciel gospodarstwa może również skorzystać z ogólnej infolinii udostępnionej 

na potrzeby spisu oraz może udzielić informacji upoważnionemu  

do przeprowadzenia spisu rachmistrzowi działającemu na terenie naszej gminy. Rachmistrz 

terenowy zgodnie z decyzją  Dyrektora Centralnego Biura Spisowego może przeprowadzić 

wywiad w formie telefonicznej oraz bezpośredniej.  

Lista gospodarstw, które nie dokonały jeszcze samospisu - aktualna na dzień 19.10.2020 r. na 

godzinę 6:00. – spisanych gospodarstw  osób fizycznych 191, nie spisanych 181. Razem -372 

adresów. Natomiast prawnych spisanych 2 na 12 istniejących. 

 

7. I edycja szkolnego budżetu obywatelskiego na 2021 rok. 

Zakończyliśmy I etap - I Edycji Szkolnego Budżetu Obywatelskiego Gminy Bobolice. Projekty 

składali uczniowie klas VI, VII i VIII natomiast do głosowania mogli przystąpić uczniowie klas 

V. Łączna kwota wydatków przeznaczona dla poszczególnych szkół 

 to 29 tys. zł. Lista Zwycięskich Projektów w poszczególnych szkołach:  

 

 Szkoła Podstawowa w Dargini – 7 tyś. zł 

Skok w przyszłość” – przedmiotem projektu jest modernizacja nawierzchni do skoku 

 z dal. Głosowało 26 uczniów z tego 23 na zwycięski projekt.  

 

 Szkoła Podstawowa im. Jana Brzechwy w Kłaninie – 5 tyś. zł 

„Sięgaj wysoko i …. i do celu” – projekt dotyczy wyposażenia boiska w dwa kosze 

do gry w koszykówkę. Głosowało 26 uczniów z tego 16 na zwycięski projekt.  

 

 Szkoła Podstawowa w Drzewianach – 5 tys. zł 
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„Wspólna zabawa w przyjaznej szkole” – projekt dotyczy wyposażenia placu zabaw  

w sprzęt rekreacyjny do wspólnej zabawy: zestaw drewniany auto oraz huśtawka. Głosowało 16 

uczniów z tego 15 na zwycięski projekt. 

 

 Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach – 12 tyś. zł 

 „Miejsce relaksu” – przedmiotem projektu jest zakup wyposażenia do wyznaczonej strefy, jaka 

ma służyć wyciszeniu dla ucznia w postaci wygodnych foteli, zieleni oraz odtwarzacza muzyki. 

Głosowało 200 uczniów z tego 180 głosowało na zwycięski projekt.  

 

Łącznie wpłynęło 12 projektów z czego 9 zostało zakwalifikowanych do głosowania, 

 z tego 4 zwycięskie będą realizowane go końca 2021 roku. Projekty będziemy realizować przy 

współpracy z pomysłodawcami oraz ich koordynatorami.  

 

8. Realizacja Budżetu Obywatelskiego na 2020 rok  - ścianka wspinaczkowa  

i sołectwa w sieci po raz trzeci. 

 

a) Wspólnie w górę!- Projekt budowy ścianki wspinaczkowej. Zadanie w trakcie 

realizacji. Została podpisana umowa z Wykonawcą ścianki wspinaczkowej – termin realizacji 

max. 30.12.2020 r. 

b) Sołectwa w sieci po raz trzeci. Zakończono zakupy w ramach projektu. Ostatnia faktura  

z Sołectwa Ubiedrze trafiła w tym tygodniu do płatności zamykając zakupy w ramach projektu. 

 

Podsumowanie 

sołectw/ lp. 
Sołectwo Kwota 

1 Sołectwo Dargiń 6 587,70 zł 

2 Sołectwo Kłanino 6 364,38 zł 

3 Sołectwo Kurowo 8 000,00 zł 

4 Sołectwo Krepa 3 292,98 zł 

5 Sołectwo Stare Borne 7 967,33 zł 

6 Sołectwo Janowiec 6 153,44 zł 

7 Sołectwo Łozice 7 990,00 zł 

8 Sołectwo Ubiedrze 6 190,00 zł 

 Razem 52 45,83 zł 

 

9. Płatne parkingi w centrum miasta Bobolice. 
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17 września 2020 roku odbyło się spotkanie z właścicielami nieruchomości, na której znajduje się 

część miejsc parkingowych rynku Miejskiego oraz z zainteresowanymi mieszkańcami. Na 

spotkaniu wysłuchano każdego kto chciał wyrazić swoją opinię. Ostatecznie zadecydowałam, że 

nie będzie płatnych miejsc postojowych na naszym rynku. 

 

10.1. Trwa przygotowanie inwestycji realizowanych we współfinansowaniu  

z nadleśnictwami. 

 z Nadleśnictwem Bobolice – remont odcinka drogi  Jadwiżyn – Kępiste (ok. 300 - 500 mb), 

wartość 50 tyś. zł., realizacja do końca tego roku. 

 z Nadleśnictwem Tychowo – planowany był remont drogi Jatynia – Jatynka, lecz 

niespodziewanie wystąpił problem ze znalezieniem wykonawcy – rezygnacja z naprawy tej 

drogi.  

10.2. Będzie remontowany kolejny odcinek drogi Wojęcino – Świelino, kontynuacja 

ubiegłorocznej inwestycji. 

10.3. Zakończenie budowy drogi powiatowej Grzybnica – Dargiń - Świelino nr 3501Z 

(przebudowa współfinansowana przez gminę). Po konsultacjach z sołtysem sołectwa Dargiń 

dokonano zgłoszenia usterek po przeprowadzonych robotach drogowych na całym odcinku drogi 

powiatowej. Podczas wizytacji drogi w obecności dyrektora PZD w Manowie oraz wykonawcy 

robót ustalono terminy usunięcia defektów drogowych. Trwają czynności odbiorowe – jest 

problem z wyniesionym skrzyżowaniem w Dargiń. Prawdopodobnie całe skrzyżowanie będzie 

musiało być przełożone ze względu na złą jakość materiału.  

W listopadzie zostanie przeprofilowany fragment drogi przechodzący przez las – oświadczenie 

Wykonawcy. 

10.4. Przebudowa dróg gminnych w m. Bobolice ul. Kwiatów Polnych, Słowackiego, Traugutta 

wraz ze skrzyżowaniami. 

Trwają prace nad przygotowaniem opisu przedmiotu zamówienia, z korektą związaną 

z nowelizacjami ustawy Prawo Budowlane oraz innymi aktami normatywnymi, wykonanie mapy 

(pod potrzeby wydania decyzji celu publicznego) – podział na 3 (trzy) etapy.  

W związku z nowelizacją ustawy Prawo Budowlane oraz innymi aktami normatywnymi 

merytoryczne trwa przygotowanie dokumentów związanych ze zleceniem wykonania projektu 

przedmiotowej inwestycji. 

 

11. Grant: Pomorze Zachodnie - Bezpieczna Edukacja. 
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W miesiącu październiku złożyliśmy wniosek o udzielenie grantu w ramach projektu pn. 

POMORZE ZACHODNIE – BEZPIECZNA EDUKACJA współfinasowanego  przez Unię 

Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, Działania 7.7 Wdrożenie 

programów wczesnego wykrywania wad rozwojowych i rehabilitacji dzieci 

z niepełnosprawnościami oraz zagrożonych niepełnosprawnością oraz przedsięwzięć 

związanych z walką i zapobieganiem  COVID-19 Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Zachodniopomorskiego 2014 - 2020. Wraz z dyrektorami wszystkich szkół 

podstawowych, przedszkola i żłobka z terenu gminy dokonaliśmy szczegółowej analizy 

niezbędnego zapotrzebowania na środki ochrony osobistej, sprzęty i środki do utrzymania 

czystości i dezynfekcji itp. w tym m.in. automatyczne bezdotykowe dozowniki do płynów 

dezynfekujących, mydła, ręczników, bakteriobójcze lampy, sterylizatory powietrza, profesjonalny 

odkurzacz, profesjonalna szorowarka, parownice,  bezdotykowe termometry, kombinezony 

ochronne wielorazowego użytku, płyty plexi, rękawiczki nitrylowe,  ręczniki, mydła, płyny do 

dezynfekcji. Z uwagi na ograniczoną kwotę do wykorzystania przypadającą na Gminę Bobolice w 

wysokości 102.317,00 zł nie wszystko czego oczekiwali dyrektorzy, ale to co najważniejsze, 

zostało we wniosku ujęte. Wniosek został oceniony pozytywnie. Obecnie czekamy na podpisanie 

umowy. 

10. Przetargi/zamówienia: 

 

10.1. Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Bobolice – etap IX. 

 

Przetarg ogłoszony został w dniu 03.09.2020 r. Termin składania ofert - 11.09.2020 r.  

do godz. 10:00. W wyznaczonym terminie, tj. w dniu 11.09.2020 r. wpłynęły oferty, tj.: 

Numer 

oferty 
Nazwa (firma) i adres Wykonawcy 

Kryteria oceny ofert 

Kryterium Cena 

Kryterium 

doświadczenie 

zawodowe 

1. 

Firma Usługowo – Handlowa  

Anna Żmuda – Trzebiatowska   

ul. Górna 17, 77 – 200 Miastko 

133.940,00 zł 

brutto 
Powyżej 3 lat 

2. 
REVOL Sp. z o.o. sp. k. 

ul. Senatorska 21/30 – 31, 93 – 192 Łódź 

105.984,42 zł 

brutto 
Powyżej 3 lat 

 

Zamawiający przeznaczył na realizację zadania kwotę 108.168,82 zł brutto. 
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W dniu 23.09.2020 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej, tj. oferta nr 1 złożona 

przez Firmę Usługowo – Handlową Anna Żmuda – Trzebiatowska,  ul. Górna 17, 77 – 200 

Miastko. Umowę z Wykonawcą zawarto w dniu 29.09.2020 r. Termin zakończenia przedmiotu 

umowy do 13.11.2020 r. 

W postępowaniu o udzielenie zamówienia odrzucono ofertę nr 2 złożoną 

przez REVOL Sp. z o.o. sp. k., ul. Senatorska 21/30 – 31, 93 – 192 Łódź. Oferta  

nie spełnia wymogów zawartych w SIWZ, Rozdział A pkt XI pkt 2, 3, 4. Wadium Wykonawcy 

wniesione w formie pieniężnej wpłynęło na rachunek Zamawiającego w dniu 11.09.2020 r.  

o godzinie 10:40, tj. po terminie składania ofert. Natomiast Zamawiający uznaje wadium 

za skuteczne, jeżeli wpłynęło na konto Zamawiającego do dnia 11.09.2020 r. do godziny 10:00. 

 

10.2. Przetarg nieograniczony pn. „Udzielenie Gminie Bobolice kredytu długoterminowego 

w kwocie 1 000 000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu 

budżetowego związanego z dofinansowaniem zadania inwestycyjnego pod nazwą: 

Przebudowa drogi powiatowej Nr 3501Z Świelino – Dargiń – Grzybnica – etap I”. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 04.09.2020 r. Termin składania - 21.09.2020 r. do godz. 11:00. 

W wyznaczonym terminie, tj. w dniu 21.09.2020 r. wpłynęła 1 (jedna) oferta, tj.: 

Numer 

oferty 
Nazwa (firma) i adres wykonawcy Cena – 100%  

1. 
Bałtycki Bank Spółdzielczy Oddział w Szczecinku 

Punkt Obsługi Klienta w Bobolicach 

ul. Magazynowa 4, 76 -020 Bobolice  

 

 

 

33.379,73 zł brutto 

 

 

Zamawiający przeznaczył na realizację zadania kwotę 83.788,00 zł brutto. 

W dniu 01.10.2020 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej, tj. oferta nr 1 złożona 

przez Bałtycki Bank Spółdzielczy Oddział w Szczecinku Punkt Obsługi Klienta w Bobolicach, 

ul. Magazynowa 4, 76 -020 Bobolice. Umowę z Wykonawcą zawarto w dniu 01.10.2020 r. 

Termin wykonania zamówienia: od dnia podpisania umowy do 31.12.2024 r. 

 

10.3. Modernizacja nawierzchni drogowej ulicy Spółdzielczej w Bobolicach. 

Kolejne zapytanie ofertowe - na podstawie art. 4 pkt 8 ustawy Pzp.  

W dniu 13.10.2020 r. zapytanie zostało przesłano e-mailem do Wykonawców (4 adresów), tj.: 

a) POL – DRÓG Drawsko Pomorskie S.A., ul. Podmiejska 2, 78-500 Drawsko Pomorskie;             

b) COLAS POLSKA SP. Z O.O., Niekłonice 50A, 76-024 Świeszyno; 
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c) Przedsiębiorstwo Projektowo Wykonawcze „Tebra” G. Kowalczyk sp. j., ul. Lechicka,         

75 – 845 Koszalin; 

d) Firma MARBRUK Sp. z o. o. Sp. k.,  ul. Długa 1, Charzykowy 89 – 606. 

Termin składania ofert wyznaczono na dzień 16.10.2020 r. do godz. 10:00. Nie wpłynęła żadna 

oferta. 

Parametry remontu drogi asfaltowej ul. Spółdzielczej w Bobolicach: 

 
 

11. Przygotowanie działki pod sprzedaż na potrzeby DINO. 

 

a. W dniu 16 września br. została wydana decyzja o warunkach zabudowy (na wniosek 

inwestora) pod potrzeby sklepu „Dino” (dz. nr 252/3, obr. 3 Bobolice).   

b. Przetarg na  sprzedaż działki został ogłoszony w dniu 20.10.2020 r. i odbędzie  

się w miesiącu listopadzie – 26.11. br. (wycena wywoławcza – netto – 115.000,00 zł, brutto – 

141.450,00 zł).   

 

12. Oświetlenie uliczne – inwestycje realizowane we współpracy z Energa Oświetlenie. 

W dniu 7 października br. w urzędzie odbyło się spotkanie, na którym została podsumowana 

realizacja zadań zaplanowanych na lata 2017 -2020, omówiono propozycję nowej umowy  

z Energa Oświetlenie Sopot oraz wstępnie rozpoczęliśmy rozmowy o harmonogramie zadań na 

kolejne lata. Według wykonanej nowej  inwentaryzacji, stan oświetlenia na terenie gminy 

Bobolice wynosi 920 pkt. świetlnych. W okresie obowiązywania umowy, tj. 2017 – 2020 

wybudowanych  zostało nowych 166 punktów świetlnych na  153 nowych słupach z tego 89 pkt. 

dot. przebudowy osiedla Leśne w Bobolicach (Traugutta, Kochanowskiego, Głowackiego, 

Kolejowa, Tomeckiego, Langiewicza, Świerczewskiego).  

 

13. Zakup sprzętu komputerowego – kolejny grant dla naszej gminy. 

W czerwcu br. w ramach złożonego wniosku otrzymaliśmy kolejny grant  

w wysokości 75.000,00 zł. Jest to już drugi, od czasu ogłoszenia na terenie Polski stanu 

zagrożenia epidemicznego, konkurs organizowany przez Centrum Projektów Polska Cyfrowa, 

w którym jednostki samorządu terytorialnego mogą uzyskać 100% dofinansowanie na zakup 

sprzętu komputerowego umożliwiającego realizację zdalnych lekcji uczniom wykluczonym 

cyfrowo. Projekt jest odpowiedzią na obecną sytuację szkolnictwa, związaną  

z wprowadzeniem na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii, spowodowanym 
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zakażeniami koronawirusem. Program został głównie skierowany do rodzin ubogich z minimum 

trojgiem dzieci, gdzie wg informacji z Kuratoriów Oświaty, wielu uczniów  

nie przystąpiło do nauki zdalnej, w związku z brakiem możliwości technicznych. Jednak 

ostateczne decyzje o wyborze konkretnych rodzin, do których trafi pomoc, należą  

do dyrektorów placówek.   

W ramach pozyskanych środków Gmina Bobolice zakupiła 28 szt. laptopów wraz  

z zestawem słuchawkowym oraz ubezpieczeniem sprzętu. Zakupiony sprzęt trafił  

do placówek oświatowych, tj. po 5 kpl. do szkoły w Drzewianach i Kłaninie, 6 kpl. do Dargini 

oraz 12 kpl. do szkoły w Bobolicach. Dzięki otrzymanemu wparciu do szkół trafił nowoczesny 

sprzęt do zdalnego nauczania, który zostanie wypożyczony uczniom lub nauczycielom, którzy 

najbardziej go potrzebują.  

 

14. Mobilny odbiór odpadów – gabaryty. 

10 października 2020 roku odbyła się planowana akcja zbiórki odpadów wielkogabarytowych. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o. we wskazanym dniu nie zebrało 

wszystkich odpadów z nieruchomości na terenie Gminy Bobolice. Do Urzędu Miejskiego  

wpłynęło wyjaśnienie przedsiębiorstwa, z którego treści wynika, że ilość zebranych odpadów 

wystawionych przez naszych mieszkańców była większa o 28% niż podczas akcji w marcu. 

Podczas planowania akcji przedsiębiorstwo bazowało na danych z poprzednich akcji. W 

konsekwencji do pracy w dniu 10 października 2020 roku oddelegowano niewystarczającą ilość 

sprzętu i  ludzi. Wystawione odpady były zbierane również w dniach 16-17 październik, ale i tym 

razem nie został uprzątnięty cały teren gminy. Z wyjaśnień przedsiębiorstwa wynika, że ich 

możliwości techniczne w dobie epidemii mają wpływ na opóźnienia w wykonywanej pracy. 

Przyglądamy się i analizujemy zasadność opóźnień.  

 

15. Wniosek na „Doradcę Roku”. 

Centrum Doradztwa Rolniczego w Brwinowie O/w Poznaniu we współpracy z Ministerstwem 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi  zorganizowało konkurs pod nazwą: „Doradca Roku”. 

Współorganizatorem konkursu są wojewódzkie ośrodki doradztwa rolniczego. Konkurs 

podzielony jest na II etapy. W pierwszym etapie Gmina mogła zgłosić swojego kandydata.  

W miesiącu wrześniu do konkursu zgłoszony został z naszej gminy Pan Zbigniew Trojanowski. 

Komisja powołana na I etapie konkursu przesyłała wyłonione wnioski do II etapu konkursu do 

dnia 30 września 2020 roku. Za organizację konkursu na II etapie - krajowym odpowiada dyrektor 

CDR w Brwinowie Oddział w Poznaniu. Ogłoszenie wyników konkursu nastąpi w terminie do 30 
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dni od daty zakończenia przyjmowania zgłoszeń kandydatów do II etapu konkursu. Wręczenie 

nagród laureatom konkursu nastąpi w terminie nie później niż w IV kwartale. 

 

16. Dożynki 2020 r. 

Msza Święta Dożynkowa w intencji Rolników i ich Rodzin oraz zebranych plonów – 13.09.2020 

r. - mszę odprawił Ks. Dariusz Kasiński. Zaangażowanie sołectw  

w przygotowanie mszy:   

 Sołectwa Głodowa (Klub Seniora z Głodowej) i Krępa przygotowały wieńce  

do kościoła na Mszę Świętą.  

 Sołectwa i osoby zaangażowane w przygotowanie mszy: Wioleta Bawoł (Krępa), Wiesława 

Pawłowska (Stare Borne), Marek Golas i Pani ze świetlicy (Kurowo), Ireneusz Bednarczyk 

(Dargiń), Renata Tomczak (Ubiedrze), 

 Anna Kustrzycka -  Broda (Gozd), Helena Bubień i dzieci z sołectwa Chociwle, Anita Kurpiewska 

(Radna Rady Miejskiej w Bobolicach), fotografie - Paulina Karpińska, Chlebki dla Mieszkańców 

Gminy przekazał GS Bobolice. 

 Zespół pieśni i tańca ,,Ziemia Bobolicka", organista Jarosław Bryczek. 

13 września br. w Drzewianach odbyła się Msza Święta Dożynkowa w intencji Rolników i ich 

Rodzin oraz zebranych plonów. 

11 października br. w Kłaninie odbyła się Msza Święta Dożynkowa w intencji Rolników  

i ich Rodzin oraz zebranych plonów. 

17.     30 – lecie MGOPS w Bobolicach. 

W dniu 21 września br. w imieniu samorządu w obecności Przewodniczącego Rady Miejskiej  

Franciszka  Łobockiego i Przewodniczącego Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia 

i Porządku Publicznego Huberta Karwowskiego złożyłam życzenia i  podziękowałam wspaniałej 

ekipie Ośrodka Pomocy Społecznej, za ich efektywność w niesieniu pomocy najbardziej 

potrzebującym mieszkańcom. W tym roku Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Bobolicach świętuje swój jubileusz 30 lecia. Instytucja ta powstała w 1990 r. W imieniu 

Mieszkańców Gminy Boblice dziękujemy za dotychczasową pomoc oraz życzymy całemu 

zespołowi wytrwałości i samych sukcesów na polu zawodowym  

i osobistym. 
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18. IV Runda Północno – Południowej Ligii Przeprawowej. 

Odwołanie rajdu - w dniu 12 października 2020 r. po konsultacjach  

z organizatorami rajdu podjęliśmy decyzję, że odwołujemy IV Rundę Północno -Południowej Ligi 

Przeprawowej, która miała odbyć się 17 października 2020 w Bobolicach woj. 

zachodniopomorskie. Decyzja była podyktowana ogólną sytuacją w kraju dot. COVID-19.  

Postępowanie w sprawie szkód wyrządzonych podczas organizacji rajdu Breslau Poland 

2020.  

Wysłaliśmy pisma do organizatorów podjąć informację od mieszkańców zgłaszających szkody na 

swoich posesjach. Rozmowa telefoniczna z organizatorem rajdu –  P. Gaikiem, który stwierdził, 

że sprawę załatwi polubownie z poszkodowanymi mieszkańcami i że otrzymamy informację  

o terminie i sposobie ich załatwienia. Mamy kontaktu z gminami: Biały Bór i Miastko, gdzie 

miały miejsce podobne sytuacje. Sprawy roszczeń – w toku. Zgodę na przejazd uczestników rajdu 

wydały nadleśnictwa, w tym Nadleśnictwo Bobolice (odgórna). 

 

19. Zaproszenie do głosowania w ramach projektu „Pod biało – czerwoną”. 

Mamy szansę otrzymać maszt i flagę z przeznaczeniem do zamontowania na stadionie Miejskim 

w Bobolicach. Wystarczy wziąć udział i oddać swój głos. Potrzebujemy tylko 100 głosów, ale im 

więcej tym lepiej. Kancelaria Premiera sfinansuje zakup masztów i flag dla każdej gminy w 

Polsce, której mieszkańcy przyłączą się do akcji. Projekt „Pod Biało – czerwoną” ma na celu 

uczczenie 100. Rocznicy Bitwy Warszawskiej, jej bohaterów oraz triumfatorów. Jego zadaniem 

jest również integracja lokalnych i ponadlokalnych społeczności w duchu tradycji, jedności oraz 

nowoczesnego patriotyzmu. Zachęcam wszystkich Mieszkańców do oddania głosu na gminę 

Bobolice poprzez wypełnienie krótkiej ankiety. Głos można oddać wchodząc na stronę: 

https://bialoczerwona.www.gov.pl/ 

Głosowanie trwa do 11.11.2020 r. Obecnie mamy ok. 260 oddanych głosów. 

20. Soboty z muzeum. 

W październiku Muzeum zaprasza na  cykliczne, rodzinne zajęcia pn. "Soboty z Muzeum". 

Pierwsze zajęcia odbędą się już 24 października o godz. 10.00. W programie min. zwiedzanie 

muzeum i wystawy czasowej, warsztaty muzealne, pokaz archiwalnych zdjęć naszego miasta. 

Zapisy pod nr. tel. 570816447. 

 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fbialoczerwona.www.gov.pl%2F%3Ffbclid%3DIwAR3puiCR-_dxXZNsd1v4lgbyVmpMIXUI-WvqrVc746dXZBANm68olt_pYdo&h=AT1-kDErGu_17-wuZaYxihekgLHJQ46441AroQSlR-5TTv_6s4vnb1Fge_D2QZsd4zs0SK1iXYcGH65929OiVUnoaWF_rmJL4ap-H07a1j7Iypo1DQVVTlbD7a0o-DWDJr1lkOhqTUiGsQnyVbj87NYJHfNYLfoqrYkaHKzjwZ2-W-DDex35hJ-Y5T2K3Ck3-bHqHouH56bNCY9airsrv5MCV7q7F8bbkRqz6saKUyWlJPBDPBpsORk9iRByVDGbVojZiIfDvDVdzvSba2a2SBpGy6UV0Ylcnrwv5grZ7WHc_Loe8GcuPk-FNh4GOYfpdtDyuRcsuU_7vz-vCqJoCAowE91KZCuVWQSBQuCSw9RhXllk7go-XNYLbVsOx37jbaBK_8mtwV8dHgHRPYG1xZUuLasGSXxaoMIOs65HA9SlMpnu5ddrFTwU88yrR27AzFgK4z4UbsfIyyY34AOcJ5Dks2ENVuNroZjX1SjQoF18ukBww93XabwcOmHxeQWfdeCOo5olHDRSWf2x5jhdpYnZRdoeXxMV3jv8xTKb1udzGwbmjFeFzxc5CYfG79nwzJllMm81lasFJKJW7XVoMqZRvocaxEyi9fFlAurd8C_SrV4BBGw4phF2zPuskQwncQBHp4dZbqGTIJ3mIYAE4GvyDfRhGTcsEWsQaLpa0pRvBAppf2VwvDeUlQB97dG9qZE8pyk2p_dolACxNdhEi2MiF14AZFANpwIm3j8VGhaK78G5YFbcYHD-XfeRUBYp659NyoPgCZu4nelT0iSsxzg6aRdQGb7X1gDmWKQfutosjuhNncMVzgcR9z21ZuVXTUElPzO_imy54z68NjkUcMUPoK0
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21. „Mały Strażak” – jednostki z terenu gminy z dofinansowaniem. 

 

Gratulacje dla jednostek: OSP Porost oraz OSP Kłanino za pozyskanie dofinansowania w ramach 

programu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska pn. ,,Mały Strażak". Środki pozwolą 

jednostkom sfinansować zakup nowoczesnego sprzętu ratowniczo - gaśniczy. 

 

22. SWIS Bobolice – projekt „Starość może być piękna”. 

 

Stowarzyszenie Wspierania Inicjatyw Społecznych w Bobolicach otrzymało dofinansowanie na 

realizację projektu pt. "Starość może być piękna - wsparcie działalności klubów seniora na terenie 

gminy Bobolice.” Celem projektu jest poprawa jakości i poziomu życia 70 osób starszych  

w wieku 60+ z terenu gminy Bobolice dla godnego starzenia się poprzez różne formy edukacji  

i zajęć praktycznych służących rozwijaniu pasji i zainteresowań. 

 

Bobolicka Senioriada: 

Tegoroczna uroczystość miała się odbyć się w miejscowościach pod hasłem "Bobolicka 

Senioriada" w ramach realizacji tego projektu ("Starość może być piękna - wsparcie działalności 

klubów seniora na terenie gminy Bobolice" dofinansowanego ze środków Ministerstwa Rodziny 

Pracy i Polityki Społecznej w ramach rządowego Programu na rzecz Aktywności Społecznej Osób 

Starszych na lata 2014 – 2020). 

Zarząd SWIS w porozumieniu ze mną podjął decyzję o odwołaniu tegorocznych Dnia Seniora  

w gminie Bobolice mając na względzie obecną sytuację epidemiczną i przede wszystkim w trosce 

o zdrowie i bezpieczeństwo. Dni Seniora miały odbyć się w miejscowościach Chmielno, Kłanino, 

Dobrociechy, Głodowa oraz Bobolice.  

23. Przedszkole w Bobolicach. 

Projektant przedstawił dokumentację do uzyskania pozwolenia na przebudowę budynku Szkoły 

Podstawowej na przedszkole. Dokumentacja została sprawdzona i oddana celem naniesienia uwag 

zamawiającego. 
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24. Rozbudowa istniejącego budynku zaplecza socjalnego stadionu sportowego o świetlicę 

wiejską wraz z infrastrukturą techniczną w m. Świelino. 

Wybrano projektanta, który przedstawił już dwie koncepcje przebudowy do akceptacji 

zamawiającego, do końca bieżącego roku uzyska pozwolenie na budowę i przedstawi kosztorysy 

inwestycji. 

 

25. Nowa oś strzelecka. 

Na działce gminnej nr 182/2 obręb 0004 Bobolice (działka obok stadionu sportowego) klub 

strzelecki „KURTA” utworzył nową - drugą oś strzelecką, która będzie wykorzystywana jedynie 

podczas zawodów strzeleckich. Oś strzelecka jest 7 m szeroka i długa na 25 m, prace zostały 

wykonane w całości ze środków klubowych. Dzięki tej dodatkowej osi skróci się czas zawodów  

i tym samym obciążenie hałasem dla lokalnych mieszkańców będzie krótsze. 

 

25. Wpłynęło pismo właścicieli aptek w Bobolicach z prośbą by w przyszłym roku zrezygnować  

z otwartych w niedzielę aptek. Uzasadniają właściciele aptek, że wnioskują o weryfikację 

zasadności pełnienia tych dyżurów w niedzielę i święta. W piśmie przedstawiono, że podczas 

dyżurów w 2020 roku ani razu w aptekach nie została zrealizowana recepta, która byłaby 

wystawiona w dniu dyżuru lub w dniu poprzedzającym dyżur. Były tylko sprzedaże leków bez 

recepty oraz leki na receptę wystawione dużo wcześniej, nie wymagały realizacji w dniu dyżuru., 

nie są to leki ratujące życie. Do pisma dołączono wydruk przedstawiający wykaz ze wszystkich 

miesięcy. Obrazuje to rzeczywiście co właściciele aptek piszą w piśmie.  

 

Przewodniczący Rady pogratulował Pani Burmistrz jeżeli chodzi od Strefę Ekonomiczną. Jak 

wszyscy pamiętamy pomysł powstania strefy był Pani Burmistrz i uchwała została podjęta 

jednogłośnie. Był to rok 2016. Kolejna uchwała gdzie uchwalany była wieloletni plan finansowy, 

gdzie trzeba było wyłożyć pieniążki to wtedy jednomyślności wśród radnych nie było. Każdy miał 

swoje obawy i trochę uzasadnione bo jest to jak loteria. Żeby znaleźć się na rynku należy czasami 

zaryzykować i zainwestować.  

Pani Burmistrz dodała, że warto jest podejmować mądre i rozważne ryzyko. Ryzyko zawsze jest 

potrzebne. Dziękuję tym wszystkim co nie byli sceptyczni i na bieżąco dopytywali co z tymi 

działkami. 

 

 Do obrad dołączył radny Rafał Kaczmarek.  
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Ad. 4. Sprawozdanie burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2020 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Franciszek Łobocki odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 7 października 2020 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonej przez Burmistrza Bobolic informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Bobolice za I półrocze 2020 roku. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.   

 

Pan Przewodniczący dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej w dniu 15 

października br. sprawozdanie zostało szczegółowo przedstawione przez Panią Skarbnik.  

Z powyższą informacją można zapoznać się na stronie internetowej Gminy oraz bezpośrednio  

w Biurze Rady lub u Skarbnika Gminy.  

 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

Po przerwie obrady opuścił radny Krzysztof Czajkowski.  

Obradowało 14 radnych. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Łobocki.  

1) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2020-2035. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Wprowadzono autopoprawkę.  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXI/183/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   
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2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Skarbnik Beata Sempołowicz  

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXI/184/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

3) w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej oraz zaliczenia tej 

drogi do kategorii dróg gminnych.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.      

Zgodnie z art 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym, podejmowanie uchwał, w sprawie nazw ulic, placów publicznych, 

mostów oraz wznoszenia pomników przyrody, należy do wyłącznej kompetencji właściwości rady 

gminy. Ustalenie nowej nazwy ulicy, będącej przedmiotem niniejszej uchwały wiąże się  

z potrzebą zapewnienia prawidłowej i czytelnej numeracji porządkowej, położonych w jej 

sąsiedztwie nieruchomości przeznaczonych pod zabudowę, zgodnie z zasadami wynikającymi  

z rozporządzenia Ministra Administracji i Cyfryzacji z dnia 9 stycznia 2012 r. w sprawie 

ewidencji miejscowości, ulic i adresów (Dz. U. z dnia 2 lutego 2012 r., poz. 125). 

 Do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych 

kategorii, a stanowiących uzupełnienie sieci dróg służących miejscowym potrzebom. 

Przedmiotowa droga stanowi własność Gminy Bobolice. Uznanie drogi jako drogi gminnej 

stwarza możliwości korzystania z przepisów ustawy o drogach publicznych (prowadzenie 

oznakowania pionowego i poziomego, prowadzenia nadzoru przewidzianego dla dróg 

publicznych, wprowadzenie numeracji dróg). Zarząd Powiatu w Koszalinie Uchwałą 245/2020 

zaopiniował zaliczenie przedmiotowej drogi do kategorii gminnych dróg publicznych. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXI/185/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 



str. 19 
 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater.  

Wymienione w załączniku do niniejszej uchwały nieruchomości (działki) stanowią własność 

Gminy Bobolice. Części przedmiotowych działek w chwili obecnej są dzierżawione na podstawie 

zawartych na okres 3 lat umów dzierżawy z przeznaczeniem na cele rolnicze, składowe. Obecnie 

dotychczasowi dzierżawcy nieruchomości wymienionych w załączniku niniejszej uchwały 

wystąpili z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w ramach jej kontynuacji na czas 

nieoznaczony w drodze bezprzetargowej. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. ,,a” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej  

na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta 

sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art. 37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie  

od przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy a podjęcie uchwały w przedmiotowej 

sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXI/186/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,    

 

5) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie skargi 

Prokuratora Rejonowego w Szczecinku wraz z odpowiedzią na skargę.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Krzysztof Dziadul Sekretarz Gminy.      

            Rada Miejska w Bobolicach w dniu 6 lutego 2020 r. podjęła uchwałę  

nr XV/133/20 w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
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Gminy Bobolice (publikacja w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego 

poz. 1229 dnia 4 marca 2020r.) zawierającą załącznik o nazwie Regulamin utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Bobolice. Skargę na uchwałę Rady Miejskiej w Bobolicach  

w/w uchwałę nr XV/133/20 z dnia 6 lutego 2020 r. w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Bobolice, złożył Prokurator Rejonowy w Szczecinku (data 

wpływu 2 września 2020 r.). 

    Odpowiadając na skargę, organ wnosi o jej oddalenie. 

 W pierwszej kolejności wskazuje, że wbrew twierdzeniom skargi,  

w ocenie Rady samo powtórzenie w uchwale przepisów rangi ustawowej, o ile nie wykracza poza 

ich zakres, o ile takie powtórzenie ma charakter dosłowny i jeżeli uzasadnione to jest względami 

zapewnienia komunikatywności tekstu prawnego, stanowiąc określenie materii, która jest 

regulowana aktem prawa miejscowego nie stanowi rażącego naruszenia prawa (por. wyrok WSA 

w Poznaniu z 22 kwietnia 2015 r., IV SA/Po 1284/14.  

 Odnosząc się do kwestionowanych zapisów § 3 ust.1 pkt 4 i 5 Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na ternie Gminy Bobolice skarżący Prokurator wskazuje, że kwestia 

określenia częstotliwości wykonywania obowiązku uprzątania błota, śniegu, lodu i innych 

zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku publicznego nie została przekazana 

do kompetencji gminy na podstawie art. 4 ust. 2 pkt. 1 lit. c ) ustawy o z dnia 13 września 1996 r. 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (dalej u.c.p.g.). Pragnę jednak zauważyć, że 

kwestionowany zapis Regulaminu nie wskazuje na częstotliwość wykonywania tego obowiązku, 

lecz na termin jego spełnienia. Regulamin posługuje się bowiem pojęciem „niezwłoczności”.  

 Pojęcie „niezwłoczności”, jakim posłużono się w Regulaminie, odnosi się do terminu w 

jakim należy określony obowiązek spełnić. „Częstotliwość”, o której pisze skarżący Prokurator, 

odnosi się do kwestii, ile razy jakieś zjawisko powtarza się w pewnej jednostce czasu np. 

tygodniu, miesiącu, roku. Zaskarżony Regulamin zaś nie przewiduje, ile razy w ciągu danego 

okresu należy uprzątnąć zanieczyszczenia. Regulamin reguluje to w jakim czasie po powstaniu 

zanieczyszczeń należy je uprzątnąć. To są w ocenie Gminy  dwie różne kwestie.  

 Wydaje się jednocześnie, że określenie tego terminu jest konieczne. Brak określenia 

terminu w jakim należy wykonać dany obowiązek wprowadza dużą uznaniowość przy ocenie, czy 

obowiązek ten został spełniony należycie, czy też nie, a w konsekwencji powoduje uznaniowość  

przy podejmowaniu decyzji o zastosowaniu sankcji za jego niespełnienie. Istnieje też możliwość, 

że brak określenia terminu wykonania tego obowiązku i pozostawianie tej kwestii swobodnej 

ocenie obowiązanego doprowadzi do sytuacji, w której zanieczyszczenia będą usuwane w 

odległym czasie z powołaniem się na argument, że przepis nie wymaga by było to uczynione w 

niezwłocznie po ich powstaniu. 
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 Wydaje się, że nakładanie obowiązków w postaci czynienia, działania, nie określając przy 

tym terminu, w którym to działanie ma być ukończone nie pozwala na obiektywną ocenę, czy 

obowiązek został wykonany, a to z kolei uniemożliwia zastosowanie sankcji za jego 

niedopełnienie. Jeżeli przepisy nakładają na osoby fizyczne lub prawne obowiązki, a nadto 

przewidują sankcje za ich niedopełnienie, to zwłaszcza wtedy winny się również znaleźć jasne 

reguły pozwalające na obiektywną ocenę, czy obowiązek został spełniony należycie, czy też nie. 

Brak wyznaczenia terminu w którym ma nastąpić spełnienie obowiązku prowadzi w praktyce, że 

przepis, który ten obowiązek nakłada staje się bądź martwy, a niespełnianie obowiązku staje się 

powszechne, bądź odwrotnie - sankcje są wymierzane zanim upłynął termin do wykonania tego 

obowiązku. 

             Zdaniem organu, obowiązki określone przez Radę Miejską  

w zaskarżonych przez prokuratora zapisach Regulaminu mieszczą się w delegacji ustawowej 

wynikającej z w/w przepisu - stanowią one w istocie doprecyzowanie obowiązku właścicieli 

nieruchomości wynikającego z przepisu ustawy. Przepis ten stanowi realizację obowiązku Rady 

Miejskiej do określenia - zgodnie z art. 4 ust. 2 pkt 1 lit. c ustawy - zasad uprzątania błota, śniegu 

lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku publicznego. 

Zapewnienie przez gminę bezpieczeństwa poruszania się po takich nieruchomościach, czemu 

służy obowiązek niezwłocznego uprzątnięcia błota, śniegu, lodu  

i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku publicznego oraz  

z chodników położonych wzdłuż nieruchomości w sposób nie utrudniający ruchu pieszych  

i pojazdów służy realizacji tego celu.  

 Odnosząc się do zaskarżonych zapisów § 14 ust. 2 i 3 Regulaminu Rada wskazuje, że 

Prokurator analizuje te zapisy jedynie pod kątem zapewnienia zwierzętom humanitarnego 

traktowania oraz pod kątem proporcjonalności obowiązków nałożonych na ich właścicieli. Są to 

kwestie rzeczywiście istotne, jednakże nie należy tracić z oczu celu dokonanej regulacji. Celem 

tym była ochrona zdrowia i życia ludzi.  Prokurator wskazuje, że nie dokonano zróżnicowania 

środków ochrony w zależności od cech osobniczych i indywidualnych uwarunkowań. Uwadze 

jednak umyka fakt, że stopień niebezpieczeństwa jakie może pochodzić od zwierzęcia nie zależy 

tylko i wyłącznie od cech, wieku, fizjologii zwierzęcia, ale też od osoby, która na takie 

niebezpieczeństwo jest narażona. Mały lub starszy i nawet chory pies, skoro ma tyle sił, że 

wychodzi na spacer, może wprawdzie nie być zagrożeniem dla osoby dorosłej, jednakże dla 

małego dziecka konsekwencje ataku takiego psa mogą być dramatyczne. Dlatego tworzenie 

wyjątków dla psów np. małych, czy też dla psów w pewnym wieku, lub zachowujących się na 

ogół spokojnie nie zapewni w pełni realizacji celu jakim jest np. ochrona zdrowia, a nawet życia  

i jest przyzwoleniem na możliwość zaistnienia sytuacji niebezpiecznej. Zaś fakt późniejszego 
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pociągnięcia właściciela psa do odpowiedzialności z uwagi na jego błędną ocenę stopnia 

zagrożenia spowodowanego przez psa, wyrządzanej poszkodowanemu krzywdy już nie 

zrekompensuje.   

 Naczelny Sądu Administracyjny w wyroku z dnia 17 listopada 2015 r. II OSK 618/14 w 

stwierdził, że wprowadzenie nakazu wyprowadzania psa na smyczy  a przedstawicieli niektórych 

ras w kagańcu i na smyczy nie koliduje z regulacją art. 4 ust. 2 pkt. 6 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. W istocie bowiem precyzuje obowiązek utrzymywania 

zwierzęcia na uwięzi właściwej dla tego gatunku. Tak sprawowana kontrola nad zwierzęciem daje 

większe prawdopodobieństwo zniwelowania uciążliwości i zagrożenia osób przebywających na 

terenie przeznaczonym do wspólnego użytku niż kontrola werbalna czy kontrola gestem. Podobne 

stanowisko zajął Wojewódzki Sąd Administracyjny w Poznaniu w wyroku z dnia 14 czerwca 

2018 r. sygn. akt IV SA/Po 431/18 szczegółowo uzasadniając, iż "z miejsc powszechnie 

dostępnych mają prawo korzystać również inne osoby niż właściciele psów. W szczególności z 

miejsc tych mogą korzystać rodziny z dziećmi, dla których już samo luźne bieganie psów może 

stanowić co najmniej uciążliwość, o której mowa w art. 4 ust. 2 pkt 6 u.c.p.g., jeśli nie budzić 

poczucie zagrożenia. Godzi się w tym miejscu zauważyć, że dla stwierdzenia wystąpienia 

niepożądanej, w świetle ww. przepisu, "uciążliwości" nie jest konieczne jednoczesne wystąpienie 

realnego stanu "zagrożenia", o czym świadczy użycie przez ustawodawcę pomiędzy tymi 

określeniami spójnika alternatywy nierozłącznej ("lub"). Należy mieć też na uwadze, iż nawet 

wytresowany pies, słuchający poleceń właściciela może stwarzać uciążliwości dla innych osób 

(obwąchiwanie, obszczekiwanie), a także obawy o potencjalne zachowanie psa. Zresztą należy 

zauważyć, iż osoba korzystająca z miejsc powszechnie dostępnych, widząc obcego, luzem 

biegającego psa, nie wie, czy pies ten słucha poleceń swojego właściciela, ani czy nic 

niepożądanego nie zrobi." 

 Odnosząc się zaś do podnoszonego przez Prokuratora argumentu o braku 

proporcjonalności  rozwiązań przyjętych w Regulaminie wskazuję, że z zasady proporcjonalności 

ustanowionej w art. 31 ust. 3 Konstytucji RP wynika, że ograniczenia w zakresie korzystania z 

konstytucyjnych wolności i praw mogą być ustanawiane tylko w ustawie i tylko wtedy, gdy są 

konieczne w demokratycznym państwie dla jego bezpieczeństwa lub porządku publicznego, bądź 

dla ochrony środowiska, zdrowia i moralności publicznej, albo wolności i praw innych osób. 

Zasada proporcjonalności w oczywisty sposób dotyczy ludzi, a nie zwierząt. Nałożenie zatem na 

osoby posiadające zwierzęta domowe i przebywające z nimi w miejscach publicznych 

określonych obowiązków, zmierzających do zapewnienia poczucia bezpieczeństwa innym 

osobom w tych miejscach przebywającym, zasady tej w żaden sposób nie narusza. Każdy, czy to 

dziecko czy to osoba dorosła, ma prawo bać się dowolnego, podbiegającego do niego psa bez 
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kagańca (Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Krakowie z dnia 8 października 

2019 r., sygn. akt II SA/Kr 680/19 ). 

 Odnosząc się zaś do twierdzenia, że nieprawidłowa jest regulacja nakazująca osobom 

utrzymującym zwierzęta domowe do sprawowania nad nimi opieki w taki sposób, aby zwierzęta 

nie zakłócany spokoju i nie stanowiły zagrożenia oraz uciążliwości zauważam, że twierdzenie 

Prokuratora, że nieprawidłowość wyraża się w tym, że użyto określeń „zbyt ogólnikowych, 

niepozwalających na wyciągniecie kategorycznego wniosku, w jaki wyeliminowanie to ma 

nastąpić” jest nietrafna. To właśnie sposób uregulowania sugerowany przez Prokuratora tj. 

kategoryczny, naruszałby granice umocowania wyznaczone w art. 4 ust. 2 pkt 6 u.c.p.g, albowiem 

przepis ten upoważnia jedynie do określenia zasad, nie upoważnia natomiast do kategorycznego 

wskazywania  sposobów i środków jakie opiekun ma zastosować w celu wyeliminowania 

zagrożenia  i uciążliwości pochodzące od zwierząt.  

 Nie jest również trafne stwierdzenie, że zobowiązanie w § 14 ust. 1 oraz § 15 ust.  

4 Regulaminu osób utrzymujących zwierzęta do sprawowania opieki w taki sposób, aby nie 

zakłócały one ciszy i spokoju, stanowi przekroczenie upoważnienia ustawowego. Przepis art.  

4 ust. 2 pkt. 6 cyt. powyżej ustawy mówi o ochronie przed zagrożeniem lub uciążliwością dla 

ludzi. Skoro mowa w nim o uciążliwości to jasnym jest też, że obejmuje on ochronę przed 

uciążliwością jaką powoduje głośne czy niespokojne zachowanie psa.  

 Nie można się zgodzić również z twierdzeniem, że materia uregulowana w § 14 i 15 

Regulaminu jest uregulowania w art. 51, 77, 91, 108  kodeksu wykroczeń (dalej kw). Już pobieżne 

porównanie zacytowanych przez prokuratora przepisów pozwala dostrzec, że art. 78 kw odnosi się 

do drażnienia zwierząt i ich płoszenia,  tak że stają się one niebezpieczne, natomiast art. 108 kw 

mówi o skutku w utrudnieniu w ruchu drogowym. Regulamin tych kwestii  

w ogóle nie porusza.  

          Nie są zasadne również zawarte w skardze zarzuty dotyczące § 18 Regulaminu - organ stoi 

na stanowisku, iż nie doszło do przekroczenia upoważnienia ustawowego, wynikającego  

z przepisu art. 4 ust. 2 pkt. 8 u.c.p.g. 

          

Uchwała Nr XXI/187/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

6) w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/132/16 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 23 marca 

2016 roku w sprawie utworzenia na terenie miasta Bobolice Strefy Aktywności 

Gospodarczej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  



str. 24 
 

W celu podniesienia atrakcyjności inwestycyjnej gminy oraz wspierania przedsiębiorczości  

Uchwałą Nr XIV/132/16 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 23 marca 2016 roku utworzono 

Strefę Aktywności Gospodarczej w Bobolicach, zwaną dalej SAG.  

 Ze względu na dokonany podział działki nr 6/2 obr. 2 m. Bobolice w celu uzbrojenia 

terenu w infrastrukturę techniczną i drogę wewnętrzną w ramach realizacji projektu pn. 

"Uzbrojenie części strefy inwestycyjnej w Bobolicach, objętej patronatem SSSE - etap I", 

współfinansowanego  ze środków unijnych w ramach RPO WZ 2014-2020, oraz biorąc pod 

uwagę trwające prace nad koncepcją zagospodarowania działki  nr 7/3 obr. 2 m. Bobolice  

o powierzchni 7,0522 ha obecnie wchodzącej w skład SAG pod potrzeby zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej, konieczna jest aktualizacja oznaczenia obszaru SAG.  

Obecny obszar Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach obejmuje działki o łącznej 

powierzchni 18,4536  ha 

 

Pan Zbigniew Oleksiak przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXI/188/20 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,    

 

Ad. 6. Składanie na piśmie do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach 

zapytań i interpelacji radnych.  

 

1. Radny Grzegorz Kosiński oraz radny Jarosław Bączkowski złożyli pisemne interpelacje.  

 

Ad. 7. Zakończenie obrad.  

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


